
مشاوره غلط بلاي جان دووميداني است
مشكل اصلي دووميداني به ناپختگي، بي برنامگي و خودبرنامگي و مهم تر 
از همه مشاوره هاي اشتباهي است كه به رئيس فدراسيون داده مي شود. 
وقتي بيش از بيست ورزشكار بيانيه مي دهند، ديگر نمي توانيم بگوييم كه 
مشكل شخصي است. مشكل زماني شخصي مي شود كه كميته فني به 
منفعت خود مي انديشد نه به منافع ملي. براي اين ورزشكاران از بيت المال 
هزينه شده است. نمي توان به راحتي چشم برآنها بست و گفت نمي خواهند 
بيايند،  نيايند. اتفاقي نمي افتد. چرا مي افتد. اتفاقي مي افتد. اتفاقاً اتفاق هاي 
بدي هم مي افتد. سرمايه هاي يك ورزش را از دست مي دهيم. سرمايه هايي 
كه براي به اينجا رسيدن آن هزينه هنگفتي ش��ده است. نمي توانيم به 
راحتي چشم بس��ته و از كنار آن بگذريم. بايد برويم دنبالشان. بنشينيم 
پاي حرف هايشان و ببينيم چرا كار به اينجا رسيده؟ فدراسيون برنامه هاي 
خوبي دارد. تغيير نسل و جوانگرايي و تأمين بودجه خيلي هم خوب است، 
اما اينها به حرف نيست. نوشتن يك برنامه قشنگ كه كاري ندارد. شايد با 
يك نويسنده خوب و با قلمي زيبا كار راه بيفتد. اين برنامه نياز به كسي دارد 
كه توانايي جامه عمل پوشاندن به آن را داشته باشد، اما متأسفانه عده اي 
در فدراسيون دور رئيس را گرفته اند كه با مشاوره هاي اشتباه نمي گذارند 
دووميداني نفس كشيده و گام هاي بلندي براي موفقيت در آينده بردارد. 
عده اي كه از ورزشكاران بزرگ مي ترس��ند چون فقط به خود و منفعت 
خود فكر مي كنند. چرا نبايد از توانايي هاي دووميداني استفاده كرد. اگر 
رجبي خداحافظي مي كند، كمك كنن��د او دو نفر مثل خود تربيت  ليلا 
كند. ورزشكاران بيانيه مي دهند، چرا نمي نشينند و با نماينده آنها صحبت 
نمي كنند ببينند مشكل از كجاست. چون عده اي مي گويند نمي خواهند 
بيايند، نيايند، مهم نيست. چرا مهم است. اين سرنوشت دووميداني و آينده 
آن است، چطور مهم نباشد؟ رئيس فدراسيون بايد مشاوران امتحان پس 
داده اش را تغيير دهد تا بتواند برنامه هاي خوبي را كه دارد اجرايي كند. آن 
زمان مطمئن باشيد كه مشكلات حل مي شود. دووميداني پتانسيل خوبي 

دارد، فقط بايد از آن استفاده شود. البته اگر بگذارند!

برزيلي ها گفتند سر تا پايتان را طلا مي گيرند
عنوان س��ومي تيم مل��ي فوتس��ال در 
مسابقات جام جهاني بهترين نتيجه تاريخ 
كميته فوتسال كش��ورمان است. اين در 
حالي است كه به رغم كسب اين موفقيت 
بزرگ هيچ كدام از وعده و وعيد هايي كه 
مسئولان داده بودند تا به حال عملي نشده 
است. افشين كاظمي، ملي پوش تيم گيتي پسند مي گويد: »بعد از 
سومي جهان، همه گفتند شرايط فوتس��ال تغيير مي كند، اما ما 
تغييري نديديم. وقتي از جام جهاني برمي گشتيم برزيلي ها گفتند 
س��ر تا پايتان را در ايران طلا مي گيرند، ولي چنين چيزي نش��د. 
وعده هايي كه داده ش��ده تا الان به هيچ عنوان عملي نشده است. 
اولين تقدير بايد از سوي فدراسيون باشد، اما همه جا ما را دعوت 

كردند جز فدراسيون. به اعتقاد من فدراسيون كوتاهي كرد.«

فدراسيون مقصر اصلي حاشيه سازي هاي کرش
فوتبال ملي ايران يك بار ديگر درگير چال��ش ماندن يا نماندن كارلوس 
كرش شده، چالشي كه بدون شك سوءمديريت فدراسيون فوتبال مسبب 
اصلي آن است. برگزاري اردويي كه هيچ دليل و منطقي براي توجيه آن 
وجود ندارد. شرايطي را ايجاد كرد كه مربيان باشگاهي با سرمربي تيم ملي 
دوباره سرشاخ شوند و در نهايت نيز استعفاي كرش پايان بخش ماجرا بود. 
هرچند كه برخي از خواسته هاي مرد پرتغالي منطقي به نظر نمي رسد، 
اما اگر فدراسيون فوتبال و رؤساي قديم و جديد آن توانايي جمع كردن 
حواشي را داشتند، شاهد استعفاها و تهديدهاي كرش نبوديم. اين اولين بار 
نيست كه با چنين وضعيتي روبه رو مي شويم البته تا پيش از اين كار،  هرگز 
به استعفاي كتبي و رسمي كشيده نشده بود، ولي به لطف دخالت مربيان 

باشگاهي و اظهارنظرهاي گاه و بيگاه هاي اطرافيان كار به استعفا رسيد. 
بدون در نظر گرفتن تصميمي كه اعضاي هيئت رئيسه فدراسيون فوتبال 
اتخاذ كردند يك بار براي هميشه بايد به بحث هاي حاشيه اي كه هميشه 
پيرامون تيم ملي بوده، پايان داد. فرقي نمي كند كه چه كس��ي سرمربي 
تيم ملي باش��د؛ كرش، برانكو يا حتي مربي وطني. در هر صورت هميشه 
اظهارنظرها و مخالفت هايي در راه آماده س��ازي تيم ملي وجود داش��ته و 
خواهد داشت. در اين بين تنها يك مديريت قوي است كه مي تواند طرفين 
را از وضعيت موجود راضي نگه دارد و مانع از بحراني ش��دن اوضاع ش��ود. 
متأسفانه فوتبال ايران سال هاست كه از داشتن چنين مديريتي محروم است 
و جابه جايي نفرات نيز تغييري در اصل ماجرا نداشته است. از اول هم معلوم 
بود كه سفر به امارات آنها با كارشكني ها و تحقيرهايي كه شيخ نشين هاي اين 
جزيره نسبت به فوتبال كشورمان انجام دادند نتيجه خوبي نخواهد داشت. 
موضع گيري تند و تيز سرمربي پرس��پوليس موجب شد تا پيش بيني ها 
زودتر از آنچه انتظار مي رفت به واقعيت نزديك شود. بازگرداندن بازيكنان 
پرس��پوليس، اخراج مربيان ايراني و در آخر هم اس��تعفاي رسمي! اينها 
واكنش هايي اس��ت كه كرش اخيراً به سوءمديريت حاكم بر فوتبال ايران 
نش��ان داده و همين واكنش هاس��ت كه تيم ملي را در راه رسيدن به جام 
جهاني روسيه با بحران مواجه كرده است. اينكه چرا با گذشت چند سال از 
حضور سرمربي پرتغالي در ايران هنوز مربيان باشگاهي با او كنار نيامده اند و 
نتوانستند خواسته هاي خود را خيلي مسالمت آميز به گوش كرش برسانند؟ 
سؤالي است كه فدراسيون بايد به آن پاسخ دهد. چرا مسئولان فدراسيون 
تاكنون جلسه اي مش��ترک را با حضور كرش و مربيان ليگ برتري برگزار 
نكرده اند تا تيم ملي به اين راحتي اسير بحث هاي حاشيه اي نشود؟ بدون 
شك برگزاري چنين جلسه اي براي متولي اصلي فوتبال كار دشواري نبوده، 
ولي از آنجا كه مديران يا با خنده از كنار واقعيت ها رد مي ش��وند يا سكوت 
مي كنند و علاقه اي به نشستي مشترک نداشته اند كه اگر داشتند برانكو 
سرمربي تيم ملي را مسبب ناكامي احتمالي تيمش در ليگ برتر نمي ناميد 
و كرش نيز در پاسخ او بازيكنان ملي پوش پرسپوليس را  ديپورت نمي كرد. 
در حقيقت برقراري صلح و صفا بين تيم ملي و تيم هاي باشگاهي مسئله اي 
است كه سال هاست در فوتبال روز دنيا حل شده و عملاً هيچ يك از طرفين 
به اعتراضي به برنامه هاي از پيش تعيين شده ندارند. منتها در فوتبال ايران 
كه تنها لقب حرفه اي را با خود يدک مي كشد هنوز جنگ و جدل هاي ملي 
و باشگاهي حرف اول را مي زند و كسي براي از بين بردن اينگونه اختلافات 
قدمي برنداشته است. از زماني هم كه تاج جاي كفاشيان را گرفته باز هم 
تغييري در رويه فدراسيون در حل مشكل تيم ملي و باشگاه ها ايجاد نشده 
است. تا جايي كه حتي با خواسته هاي غيرمنطقي كرش نيز بي بروبرگرد 
كنار آمده اند. برگزاري اردوي دبي به اس��م انجام بازي دوستانه آن هم در 
شرايطي كه خبري از بازي دوس��تانه نبود يكي از همين موارد است. همه 
اين كشمكش ها و درگيري هاي لفظي تنها به اين خاطر است كه مسئولان 
فدراسيون در انجام وظايف خود اهمال كرده اند و در واقع استعفاي مربي 
پرتغالي يك بار ديگر اين واقعيت تلخ را به ما نشان داد. صعود بي دردسر و 
البته قدرتمندانه به جام جهاني 2018 آرزويي است كه تداوم بحران موجود 

ما را از رسيدن به آن محروم خواهد كرد. 

 ديش�ب همه نگاه ه�ا به س�اختمان معروف 
كوچه سوم خيابان س�ئول جنوبي در تهران 
بود، ساختمان فدراسيون فوتبال، همه گوش 
به زنگ نتيجه جلس�ه سرنوشت س�از هيئت 
رئيسه فدراس�يون فوتبال بودند، جلسه اي 
كه ق�رار بود درب�اره اتفاقات و حاش�يه هاي 
اردوي دبي ك�ه به اس�تعفاي كارلوس كرش 
ختم ش�د، تصميم بگيرن�د ، جلس�ه اي كه 
نتيجه آن در نهايت نه به اس�تعفاي وي بود. 
اولين بار نيس��ت كه كارلوس كرش ساز رفتن كوک 
مي كند و نامه استعفا مي نويسد، گويا اما اين بار سرمربي 
پرتغالي عصباني تر از هميشه دست به كاغذ برده و اين 
بار به صورت كتبي نامه استعفايش را روي ميز مهدي 
تاج گذاشته است، آن هم پس از يك اردوي پرحاشيه 
در امارات، اردويي كه با حاشيه هاي آن با انتقادهاي 
تند برانكو از اردوي تيم ملي آغاز شد، با اخراج هفت 
ملي پوش پرسپوليس از اردو و بازگشت شان به تهران 

ادامه پيدا كرد و سر آخر با نوشتن نامه استعفاي كرش 
به پايان رسيد. كرش برخلاف دفعه هاي پيش كه تنها 
به صورت شفاهي حرف از اس��تعفا مي زد، اين بار به 
صورت كتبي از مهدي تاج خواست تا به همكاري اش 
با ايران پايان دهد. البته رئيس فدراس��يون فوتبال 
كه براي حل حاش��يه ها به دبي رفته بود در جلس��ه 
پنج ساعته با كرش با رفتن وي مخالفت مي كند، اما 
سرمربي پرتغالي ساعت هاي پاياني شنبه شب بود كه با 
گذاشتن پيامي در فيس بوک، خبر استعفايش را تأييد 
كرد تا با وجود مخالفت رئيس فدراسيون، همچنان 

اصرار بر رفتن داشته باشد. 
كرش در اين بيانيه در توضيح چرايي استعفايش 
نوشته اس��ت: »در نشس��ت با تاج، به اين نتيجه 
رس��يديم كه هيچ گونه ش��رايطي ب��راي ادامه 
طرح آماده س��ازي ج��ام جهاني وجود نداش��ته 
و مخالفت هاي هميش��گي توس��ط س��رمربيان 
باشگاه ها با برنامه هاي فدراسيون و سرمربي تيم 

ملي وجود دارد. بعد از گذراندن يك س��ال بدون 
شكست و قرار گرفتن در رتبه اول مرحله گروهي 
مرحله مقدماني جام جهاني و قرار گرفتن نام ايران 
در رتبه اول رده بندي فيفا در آس��يا، فدراسيون 
فوتبال ايران نيز تأييد كرد كه اقتدار و نه شرايط 
لازم براي اجراي طرح آماده سازي تيم ملي وجود 
ن��دارد.« امي��ر حاج رضايي، كارش��ناس فوتبال 
كشورمان هم ديروز موضع گيري تندي نسبت به 
كرش داشت و در گفت وگو با خبرگزاري تسنيم 
گفت: »كفاشيان و تاج آنقدر كوتاهي كرده اند كه 
كار به اينجا رسيده است. تا چه  زماني بايد به كرش 
باج بدهيم و تحقير شويم؟ آقاي كرش! اين آتش 

فوتبال ايران را مي سوزاند، نه برانكو را.«
    

با وجود اصرار كرش بر استعفا، فدراسيون فوتبال 
همه چيز را به بعد از جلسه هيئت رئيسه فدراسيون 
موكول ك��رد، مهدي تاج هرچن��د به گفته كرش 

مخالف استعفاي س��رمربي تيم ملي بوده، اما در 
بازگشت از تهران ترجيح داد در اين باره سكوت كند. 
عصر ديروز بود كه اعضاي هيئت رئيسه فدراسيون 
خودش��ان را به فدراسيون فوتبال رس��اندند تا در 
جلسه مهمي كه در اتاق مهدي تاج در طبقه چهارم 
ساختمان معروف كوچه سوم سئول جنوبي، شركت 
كنند، جلسه اي كه تا ابتداي ش��ب ادامه داشت و 
ساعت 19 ديشب بود كه تاج در يك نشست خبري 
به سؤالات خبرنگاران پاسخ داد. با اين حال نشانه ها 
و شواهد در فدراسيون فوتبال، نشان از اين داشت 
كه فدراسيون با استعفاي كرش مخالفت خواهد 
كرد، مسئله اي كه امير عابديني پيش از آغاز جلسه، 
آن را بيان كرد:» اراده فدراسيون جمع كردن اين 
مشكلات و حفظ كرش است. بايد او را دعوت كنيم 
و به ايران بيايد تا در راس��تاي ايجاد وفاق حركت 
كنيم.« وي در مورد اينكه آيا او مي پذيرد به ايران 
بازگ��ردد، تصريح كرد: » من كه كرش نيس��تم تا 
در اين مورد نظر بدهم.« خبرنگاري گفت: شايعه 
شده در صورتي كه كرش بخواهد برود بايد غرامت 
يك ميليون دلاري پرداخت كند و اگر فدراسيون 
خواهان قطع همكاري شود بايد دستمزد يك سال 
آينده اين مربي را هم پرداخت كند.« عابديني در اين 
باره گفت: »اصلاً چه كسي اجازه داده كرش برود كه 
اين مسائل مطرح شده است.« در نهايت ساعت 7 و 
سي دقيقه ديشب بود كه مهدي تاج پس از پايان 
جلسه هيئت رئيسه فدراسيون فوتبال، از مخالفت با 
استعفاي كرش خبر داد: »تيم ملي ما بهترين آسيا 
بوده و تلاش زيادي كرده است. تك تك بازيكنان ما 
وقتي تيم مي شوند، نتايج خوبي مي گيرند. در فوتبال 
جوانگرايي شده كه اين اتفاق خوبي بوده است. نظم 
و انضباط و همدلي اعضاي تيم با كرش باعث شد 
هيئت رئيسه ما بدون رأي منفي و به اتفاق آرا نظر 
با استعفاي سرمربي تيم ملي مخالفت كند. زمان 
حساس و كمي داريم و بايد تلاش كرده اين اجماع 
را حفظ كنيم و با همين تلاش وارد دور برگش��ت 

مقدماتي جام جهاني شويم.«
    

مخالفت فدراسيون با استعفاي كرش در شرايطي 
است كه سرمربي پرتغالي در آخرين ديدارش با تاج 
استعفانامه اش را به صورت كتبي تقديم كرده است. 
كرش ترجيح داده به ايران برنگردد تا نشان دهد 
از اتفاقات اردوي امارات به ش��دت عصباني است. 
بايد منتظر ماند و ديد آي��ا اين بار هم كرش مانند 
دفعه هاي گذشته استعفايش را پس مي گيرد و به 
فعاليتش در فوتبال ايران ادامه مي دهد يا برخلاف 
گذشته بر رفتن از ايران اصرار دارد، اين سؤالي است 
كه پاس��خ آن را بايد در واكنش كرش به مخالفت 

فدراسيون با استعفايش جست وجو كرد.
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چـهـرهها

88498432سرويس ورزشي

به بازي در تيم ملي ايران نه نمي گويم
تجربه نشان داده كه كارلوس كرش علاقه 
خاصي به بازيكنان دورگه ايراني دارد و بهاي 
زيادي به آنها مي دهد. مدافع تيم پيتربورو 
انگليس كه يك ايراني به نام رايان تفضلي 
اس��ت. او با ابراز علاقه براي حضور در تيم 
ملي مي گويد: »اگر اين شانس به من داده 
شود حتماً از آن استفاده و براي تيم ملي ايران بازي خواهم كرد. ايران 
بهترين تيم آسياست و بازي در اين تيم كار آساني نيست. كارلوس 
كرش، دستيار سابق فرگوسن، هم در حال  حاضر سرمربي تيم   ملي 
فوتبال ايران است. اميدوارم كه به چنين آرزويي برسم. بازي ايران 
برابر آرژانتين در جام جهاني را به خوبي به ياد دارم كه تا دقايق پاياني 
با تساوي بدون گل در جريان بود تا اينكه ليونل مسي، بهترين بازيكن 

جهان به كمك آرژانتين آمد تا تيم   ملي ايران شكست بخورد.«

شيوا نوروزي

نياز مربي به يادگيري تمام شدني نيست
گري ويليام فيليپس، م��درس حرفه اي 
فوتبال كه مشغول برگزاري كلاس براي 
مربيان ايراني است در خصوص حضورش 
در ايران و ارتباط با مربيان ايراني گفت: »از 
اينكه در جمع برترين مربيان ايراني حضور 
دارم، خوشحالم. آموزش امر بسيار مهمي 
است مربيگري فرآيندي است كه همواره بايد يادگيري در آن وجود 
داشته باشد و هيچ وقت امر آموزش و يادگيري از بين نمي رود. تلاش 
مي كنم در مدتي كه كنارتان هستم، دانش شما را ارتقا دهم و اميدوارم 
اين امر محقق شود. اگر بخش آموزش را به سه بخش 10 ساله تقسيم 
كنيم در 10 سال سوم شخصيت مربيگري شكل مي گيرد و آن وقت 
يك مربي پيشرفته و حرفه اي هستيد كه با حضور در تورنمنت ها و 

بازي هاي بين المللي و داخلي تجربه بالايي را به دست مي آوريد.«

محمد عاكفيان/ كارشناس دووميداني

دنيا حيدري

فدراسيون مخالف استعفاي سرمربي پرتغالي است

کرش نرفتني شد!

هفته س��يزدهم رقابت هاي ليگ برتر بس��كتبال عص��ر امروز در 
حالي برگزار مي ش��ود كه به نظر نمي رس��د تيم هاي صدرنشين 
پتروش��يمي، نفت آبادان و شهرداري اراک مش��كلي براي حفظ 
جايگاه خود در بالاي جدول داشته باشند، هرچند كه اراكي ها به 
شدت سايه سنگين دانش��گاه آزاد رده چهارمي را بالاي سر خود 
احساس مي كنند. در جريان بازي هاي امروز پتروشيمي در تبريز 

مهمان ش��هرداري اين شهر اس��ت، نفت آبادان ميزبان شيميدر 
بحران زده است، شهرداري اراک از تيم انتهاي جدولي لوله آ.اس 
پذيرايي مي كند، دانشگاه آزاد به مصاف شهرداري كاشان مي رود 
و در نهايت نيروي زميني مقابل شهرداري گرگان قرار مي گيرد. 
در جدول رده بندي پس از پتروشيمي 23 امتيازي، نفت آبادان با 

امتياز و شهرداري اراک با 20 امتياز دو و سوم هستند.  21

خيال راحت مدعيان در هفته سيزدهم ليگ برتر بسكتبال

پيشكسوت پرسپوليس درگذشت
كاظم سيدعلي خاني، مدافع سابق پرسپوليس و تيم ملي در سن ۶2 سالگي 
درگذشت.  او س��ابقه بازي در تيم هاي ماشين سازي تبريز، پرسپوليس، 
گسترش تهران و پوراي تهران را نيز در كارنامه داشت. مرحوم سيدعلي 

خاني همچنين دو بار پيراهن تيم ملي ايران را پوشيده بود. 
------------------------------------------------------------

هشدار برانكو به شاگردانش
عملكرد ضعيف بازيكنان پرسپوليس و خصوصاً ملي پوشان اين تيم در بازي 
دوستانه با پاراگ تهران كه منجر به شكست سه بر يك سرخپوشان در اين مسابقه 
دوستانه شد، دلخوري شديد برانكو ايوانكوويچ را به همراه داشت تا حدي كه 
سرمربي كروات در تمرين ديروز به بازيكنانش هشداري جدي داد: »بايد تلاش 
كنيد خيلي بهتر از اينها بازي كنيد، چراكه ما يك نيم فصل بسيار سخت را پيش رو 

داريم و ديگر حق اشتباه نداريم. هيچ چيز نبايد ما را از اهدافمان دور كند.« 
------------------------------------------------------------

خانلرخاني سرمربي جديد تيم  ملي پاراتكواندو! 
سيدمحمد پولادگر، رئيس فدراسيون تكواندو طي حكمي پيام خانلرخاني 
مربي جوان و باتجربه كشورمان را به عنوان سرمربي تيم ملي پاراتكواندو 
منصوب كرد. خانلرخاني تجربه مربيگري تيم  ملي در مسابقات قهرماني 
آسيا سال 2014 و 201۶ و تيم شهرداري ورامين در جام باشگاه هاي آسيا 

را در كارنامه دارد.
------------------------------------------------------------

چراغ سبز فدراسيون به سوريان و نوروزي
حميد بني تميم، نايب رئيس فدراسيون كشتي در خصوص غيبت حميد 
سوريان و اميد نوروزي در تمرينات تيم ملي كشتي فرنگي اظهار داشت: 
»در خانه كشتي به روي سوريان و نوروزي باز است و هر زمان بخواهند به 
اردو مي آيند. به صورت تلفني با سوريان صحبت كردم و فهميدم كه او زمان 
مي خواهد. طبيعي است كه بايد استراحت كند. كادر فني و فدراسيون از 

بازگشت او استقبال مي كنند.«

جايزه فيفا در انتظار بهترين فوتباليست جهان 
سرانجام روز موعود فرا رسيد و امشب بهترين فوتباليست جهان جايزه فيفا را از 
آن خود مي كند. حالا كه جايزه فرانس فوتبال جداگانه برگزار شده حساسيت 
جايزه »بهترين هاي فيفا« بيشتر شده است. امشب در شهر زوريخ از بين سه 
نامزد نهايي )ليونل مسي، كريس رونالدو و گريزمان( يك نفر به عنوان بهترين 
انتخاب مي شود. اصولاً در رقابتي كه مسي و رونالدو حضور داشته باشند ساير 
گزينه ها، حتي گريزمان هم شانسي براي پيروزي ندارد. با توجه به درخشش 
كريس در يك سال گذشته و اينكه توپ طلا را هم برده همه فوتبال دوستان 
منتظرند تا مهاجم پرتغالي جايزه بهترين هاي فيفا را هم با خود به خانه ببرد و 

يك بار ديگر توانايي هايش را به رخ تنها رقيب خود بكشد.

از دووميداني توقع مدال داريم
مس��عود س��لطاني فر، وزير ورزش و جوانان گف��ت: »در بازي هاي 
آسيايي 2018 از دووميداني ايران توقع مدال آوري داريم. فدراسيون 
دووميداني براي اين راهبرد بايد برنامه عملياتي بياورد و قطعاً وزارت 
بعد از بررسي هاي فني و لازم حمايت بيشتري از اين رشته پرمدال 
خواهد كرد. فدراس��يون بايد برنامه اي بلندمدت براي دانش افزايي 
مربيان ايران با به كارگيري مربيان سرشناس بين المللي و همچنين 

حمايت از دوندگان مدال آور از جمله بانوان داشته باشد.«

بودجه ورزش هزار و 300 ميليارد اضافه شد 
اميررضا خ��ادم، معاون حقوقي ام��ور مجل��س و هماهنگي امور 
اس��تان هاي وزارت ورزش از افزوده ش��دن نزديك به هزار و 300 
ميليارد توم��ان از درآمدهاي حاصله از ارزش  افزوده به س��رجمع  
اعتبارات ورزش��ي كش��ور خبر داد و گفت: »در كن��ار اين مصوبه 
صداوسيما نيز مكلف به تقسيم درآمدهاي حاصل از تبليغات قبل، 
حين و پس از پخش رويدادهاي ورزشي شد تا بدين وسيله زمينه 

افزايش بسيار خوبي در منابع ورزش كشور فراهم شود.«

ليگ، زير نظر دقيق سرمربي فوتسال
محمد ناظم الشريعه، سرمربي تيم ملي فوتسال گفت: »براي انتخاب 
بهترين بازيكنان و دعوت از آنها براي حض��ور در اردوي تيم ملي تمام 
مربيان تيم بزرگسالان و مربيان تيم اميد رقابت هاي ليگ برتر را زير نظر 
مي گيرند، آنها با حضور در شهرهاي مختلف كمك مي كنند تا بهترين 
بازيكنان را دعوت كنيم، ضمن اينكه خودم با مربيان ليگ در ارتباط هستم 
و شرايط بازيكنان را بررسي مي كنم. اردوي بهمن ماه اهميت زيادي دارد، 

مي خواهيم آنهايي را دعوت كنيم كه فرصت بازي نداشته اند.«

سعيداحمديان
گزارش

صدرنشيني چلسي و تيره روزي من سيتي
روزگار متفاوت پپ و کونته

ليگ برتر فوتبال انگليس درحالي برخلاف ساير ليگ هاي فوتبال اروپا در 
تعطيلات ژانويه نيز مسابقات خود را پيگيري مي كند كه دو مربي مطرح اين 
ليگ، كونته و گوارديولا روزگاري متفاوت را سپري مي كنند. چلسي با كونته 
كه خود را عاشق فوتبال مي خواند و معتقد است بي آن مي ميرد اين روزها 
صدرنشين فوتبال جزيره است با نتايجي قابل توجه، اما پپ روزهاي سختي 
را با افتي چشمگير سپري مي كند. روزهاي سختي كه شايد حتي اصلي ترين 
دليل صحبت هاي اخير او در خصوص بازنشس�تگي زودهنگام باش�د. 

  به ليگ جزيره آمده ام كه خودم را تغيير دهم
اگرچه منچسترسيتي با 42  امتياز رده چهارم ليگ برتر انگليس را در اختيار 
دارد، اما كمتر كسي تصورش را مي كرد كه شايد حرف زدن از بازنشستگي 
توسط پپ، خالق تيكي تاكا، به دليل فشاري باشد كه در فوتبال جزيره تحمل 
مي كند، اما پاس��خ هاي تند و گزنده او بعد از پيروزي برابر برنلي در هفته 
بيستم به سؤالات خبرنگاران در واقع نشان دهنده آشفتگي او از فشارهايي 
بود كه تحمل مي كند. فشاري كه نشان دهنده تفاوت ليگ انگليس با ساير 
ليگ هاست. فشاري كه بعد از پيروزي جمعه شب سيتيزن ها مقابل وستهام 
در جام حذفي اندكي كم شد تا پپ منطقي تر از قبل تيمش را تحليل كرده 
و به اشتباهاتش اعتراف كند: »اوايل فصل بسيار خوب كار كرديم و نمايش 
قابل قبولي را ارائه داديم. اما در ادامه به مشكلاتي به خصوص در خط دفاع 
برخورديم كه كار را سخت كرد. يك گل به خودي اذيت كننده بود و در بازي 
مقابل تاتنهام و از دست دادن امتياز مقابل سلتيك در گلاسكو، اعتماد به نفس 
ما را به هم زد. البته بايد اعتراف كنم كه ايده هاي من هم خوب نبوده است، 
چراكه هنوز نتوانستم به بهترين پست براي بهترين بازيكنانم دست پيدا كنم  
و راهي بيابم كه آنها را در اين سيستم سازگار سازد. بعضي اوقات من ايده اي 
دارم، به عنوان مثال سه بازيكن در دفاع يا معلوم كردن يك جاي مشخص 
براي يك بازيكن، بديهي است كه گاهي اين تاكتيك ها جواب نمي دهد و من 
نبايد براي بازيكنانم آن را توضيح دهم زيرا كه تلاش، تمرين و سختي هاي 
آنها را مي بينم. اين ش��غل من اس��ت و من بايد به آنها كمك كرده و نقاط 
ضعف شان را گوشزد كنم. به همين دليل اگر سيتي خوب نيست من مقصر و 
مسئول آن هستم. اوضاع خوبي در بارسلونا و مونيخ داشتم، ولي براي كسب 
تجربه هاي مختلف پا به منچستر گذاشتم. من نمي توانم فوتبال انگليس را 
تغيير دهم، بايد به عنوان يك مربي براي كار در جزيره خود را سازگار كنم. 
من براي تغيير خودم به اين كشور آمده ام. زماني كه من به عنوان هدايتگر 
يك تيم، تاكتيكي مشابه در 15 يا 20 سال اخير انجام مي دهم، خسته كننده 
مي شود. من دوست دارم هنوز در بارسا باشم، در خانه ام، با همين بازيكناني كه 
دوست شان دارم، اما هر كشوري براي خود شخصيت و ويژگي هاي متفاوتي 
دارد. شما بايد با سيستم هاي مختلف براي پيروزي بجنگيد كه اين مسئله 
بسيار فوق العاده و دليل زيبايي فوتبال است. من به اينجا آمده ام تا با تلاشم 

براي سازگاري با اين ليگ بجنگم و مطمئنم كه موفق مي شوم.«
   فكر نمي كنم به اندازه فرگوسن يا ونگر مربيگري كنم

آنتونيو كونته كه بعد از مسابقات يورو 201۶ در تابستان سال جاري سكان 
هدايت چلسي را برعهده گرفت، مربيگري را از سال 200۶ شروع كرد. در آن 
موقع او در آرتزو شروع به فعاليت كرد. سپس مربيگري باري، آتلانتا، سي نا، 
يوونتوس و در نهايت تيم ملي كشورش معروف به آتزوري را برعهده گرفت. 
كونته در مورد اين نكته كه بتواند به ركورد طولاني مربيگري س��رآلكس 
فرگوسن در منچستريونايتد )27 سال( يا آرسن ونگر در آرسنال)20 سال( 
برسد، مي گويد: »وقتي از فرگوسن يا ونگر حرف مي زنيم، در اصل در مورد 
دومربي بسيار بزرگ و دو اعجوبه صحبت مي كنيم. اين دو الگوهاي بزرگي 
براي من محسوب مي شوند. اميدوارم دوران مربيگري بلندي داشته باشم، 
البته نه كاملًا مثل آنها، اما حداقل 10 سال در تيمم باشم. همين قدر برايم 
كافي است. در مورد اين كه به 20 سال مربيگري برسم، بايد بگويم كه اكنون 
47 سال سن دارم و ترجيح مي دهم همس��رم اين حرف را نشنود. هرچند 
كه اين واقعيتي است كه فوتبال زندگي ماست. با همه فشارهايش و افت و 
خيزهايي كه دارد. در آن زماني كه فوتبال ديگر زندگي ما نباشد، فكر كنم 
احتمالاً بميرم، اما وقتي شما روشي داريد و براي خود فلسفه  فوتبالي را ترسيم 
كرده ايد، مي خواهيد براس��اس ايده و تفكر خود، هر تيمي را كه مربيگري 
مي كنيد، به آن ساختار برسانيد. براي اين منظور كلي انرژي صرف مي كنيد. 
گاهي اوقات ممكن است اوضاع به گونه اي شود كه خسته به نظر بياييد. به 
خاطر همه فشارهايي كه ناشي از خستگي فيزيكي نبوده است و گاهي هم 
رواني هستند. شايد به همين دليل باشد كه مربي مثل پپ، از بازنشستگي 
مي گويد، اما به همين دليل اطمينان دارم پپ گوارديولا مي خواهد به كار براي 
مدتي طولاني ادامه دهد. وقتي شما تصميم مي گيريد اين كار را انجام دهيد، 
پس از آن خوشتان مي آيد. دوست داريد كه حتي تحت فشار هم قرارگيريد. 

فشارهاي كه گاه مرگ آور هستند، اما ما به اين كار نياز داريم.«

فريدونحسن
منهايفوتبال

جاي اسباب بازي راکت دارم
ورزش ايران لبريز از استعدادهاي ناب و كشف نشده اي است كه هر كدام از آنها مي توانند 

به شرط بها دادن و پرورش درست در آينده اي نه چندان دور افتخارات زيادي را براي 
كشور كسب كنند. تنيس روي ميز ايران بعد از سال ها رخوت با حضور قهرماناني 
چون برادران عالميان در دو المپيك لندن و ريو ثابت كرد كه حرف براي گفتن 

حتي در بالاترين سطح رقابت هاي بين المللي دارد. اين رشته پرهوادار و جذاب حالا 
با رونمايي از يك پديده 11 ساله، آينده درخشان خود را فرياد مي زند. نويد شمس، 

نوجوان خوش آتيه اي است كه مي خواهد براي موفقيت حتي قهرمانان اول ايران 
را به چالش بكشد. پديده پينگ پنگ ايران در گفت وگو با ايسنا مي گويد: »براي 
من تفاوتي نمي كند مقابل چه حريفي قرار بگيرم، من فقط بايد تلاش كنم، 
در بازي مقابل نيما عالميان اگر مي بردم كه بهتر بود، اگر هم مي باختم اشكالي 
نداشت چون چيزي براي از دست دادن نداشتم.« شمس در ادامه با اشاره به 

آرزوهايش و انتخاب يك رقيب بين المللي بزرگ مي گويد: »آرزويم اين است 
كه به المپيك بروم و مقام كسب كنم. من از چهار سالگي فقط پينگ پنگ بازي 
كرده ام. حتي اسباب بازي ندارم و تلويزيون هم نگاه نمي كنم. دلم مي خواهد 
روزي برابر تيموبول پينگ پنگ باز آلماني قرار بگيرم، البته راهي كه انتخاب 

كرده ام سخت است، اما بايد تحمل كنم تا به خواسته هايم برسم.« 

بائرمن و کرش ما را ترسانده اند
جدايي دور از انتظار درک بائرمن از تيم ملي بسكتبال و استعفاي پرسروصداي 
كارلوس كرش از تيم ملي فوتبال واقعيت انكارناپذير چالش هاي زياد ورزش 
ايران با مربيان خارجي اس��ت. پيش از اين هم نام هاي بزرگ ديگري چون 
خوليو ولاسكو بار سفر را بستند و رفتند تا جاي خالي آنها همچنان احساس 
شود. محمود مشحون، رئيس فدراسيون بسكتبال كه اين روزها 
به شدت درگير مسائل و حاشيه هاي رفتن بائرمن است در اين 
خصوص مي گويد: »رفتارها و ح��ركات مربياني مثل بائرمن و 
كارلوس كرش ما را ترسانده  است، بايد مسئولان ورزش كشور 
فكري اساسي در زمينه استفاده از مربيان خارجي اتخاذ كنند.اگر  
بائرمن به دنبال جدايي بود بايد اين كار را با تعامل انجام مي داد، 
ولي به كشورش رفت و ايميلي به ما ارسال كرد مبني بر اينكه 
نمي تواند با تيم ملي ايران همكاري كند. ما هم پاسخ داديم كه 
اين رفتار بدترين نوع رفتار حرفه اي اس��ت و بابت اين مسئله 
متأسف هستيم، ما تمام امكانات اعم از خانه درجه يك، اتومبيل 
صفر كيلومتر و بهترين آشپزها را در اختيار او گذاشتيم تا بهانه اي 

نداشته باشد، اما باز هم اين اتفاق افتاد.«


